

Na temelju članka 90. stavka 4. Zakona o mirovinskom osiguranju (Narodne novine, br. 96/25) i članka 22. točke 4. Statuta Hrvatskog zavoda za mirovinsko osiguranje (Narodne novine, br. 155/25), Upravno vijeće Hrvatskog zavoda za mirovinsko osiguranje, na sjednici održanoj 2. ožujka 2026., donosi

ODLUKU

o faktoru osnovne mirovine od 1. siječnja 2026.

Članak 1.

Faktor osnovne mirovine od 1. siječnja 2026. iznosi 0,75.

Članak 2.

Ova Odluka stupa na snagu osmoga dana od dana objave u Narodnim novinama, a primjenjuje se od 1. siječnja 2026.

KLASA: 041-01/26-02/4
URBROJ: 341-99-01/01-26-8
Zagreb, 2. ožujka 2026.

**PREDSJEDNICA UPRAVNOG VIJEĆA
HRVATSKOG ZAVODA ZA
MIROVINSKO OSIGURANJE**



Obrazloženje

Člankom 88. do 90. Zakona o mirovinskom osiguranju (u daljnjem tekstu: Zakon) uređeno je određivanje mirovine za osiguranika osiguranog i u obveznom mirovinskom osiguranju na temelju individualne kapitalizirane štednje tako da se dio mirovine, odnosno mirovina koja pripada za staž osiguranja ostvaren od početka primjene toga osiguranja određuje kao osnovna mirovina.

Člankom 90. stavkom 1. Zakona propisano je određivanje osnovne mirovine tako da se osobni bodovi određeni na temelju mirovinskog staža navršenog od početka primjene obveznog mirovinskog osiguranja na temelju individualne kapitalizirane štednje, odnosno od 1. siječnja 2002. pomnože s faktorom osnovne mirovine, koji određuje Upravno vijeće Zavoda općim aktom.

Faktor osnovne mirovine određuje se u visini prosjeka udjela stope doprinosa za mirovinsko osiguranje na temelju generacijske solidarnosti propisane za osiguranike osigurane u oba obvezna mirovinska osiguranja u ukupnoj svoti doprinosa za mirovinsko osiguranje u razdoblju od 1. siječnja 2002. do godine u kojoj osiguranik stječe pravo na mirovinu ($15,00 \% : 20,00 \% = 0,75$).

Ukupna svota doprinosa prema Zakonu o doprinosima (Narodne novine, br. 84/08, 152/08, 94/09, 18/11, 22/12, 144/12, 148/13, 41/14, 143/14, 115/16, 106/18, 33/23, 114/23 i 152/24) iznosi 20,00 %, s tim da za mirovinsko osiguranje na temelju generacijske solidarnosti stopa doprinosa iznosi 15,00 %, a za mirovinsko osiguranje na temelju individualne kapitalizirane štednje iznosi 5,00 % i te su stope nepromijenjene od 1. siječnja 2002.

Stavkom 3. članka 90. Zakona propisano je da se faktor osnovne mirovine primjenjuje i na najnižu i najvišu mirovinu određenu na temelju mirovinskog staža navršenog od početka osiguranja u obveznom mirovinskom osiguranju na temelju individualne kapitalizirane štednje, a na temelju mirovinskog staža ostvarenog do toga dana najniža mirovina i najviša mirovina prema Zakonu o najvišoj mirovini (Narodne novine, br. 162/98 i 82/01) određuju se kao da je osiguranik bio osiguran samo u obveznom mirovinskom osiguranju na temelju generacijske solidarnosti.

Stoga se predlaže da Upravno vijeće Zavoda donese odluku o faktoru osnovne mirovine koji od 1. siječnja 2026. iznosi 0,75.